
*AS)A GMINY
W Daszynie

PROTOKOL NrXXI/2015
z obrad XXI sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 9 grudnia 2015r.

Ad.l
Przewodnicza^cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXIsesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, softysow, Wqjta —Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego .

Przewodnicz^cy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestnlczy w niej 13 radnych tj.86% ustawowego skladu Rady. Nieobecni radni M.Bawej i
I.Zawadzka,

Ad. 2
Przewodnicza_cy przedstawii porzajdek obrad :

1. Otwarcie obrad, st\vierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porz^dku obrad.
3. Zapytania i wolne \vnioski.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej Wqjta Gminy Daszyna,
5. Sprawozdanie z dziatalnosci mi?dzyses3'jnej komisji staiych.
6. Podj^cie uchwary w sprawie zmian w budzecie Gminy Daszyna na rok 2015 r.
7. Podj^cie uchwary w sprawie zacia^gni^cia pozyczki na cele inwestycyjne.
8. Podj^cie uchwaly sprawie uchwa3enia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego fragmentu obr^b PGR Opiesin.
9. Podj^cie uchwaty w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Nr L/328/2014 Rady

Gminy w Daszynie w sprawie przyj^cia Wieloletniego Programu Gospodarowania
Mieszkaniowyrn Zasobem Gminy Daszyna na lata 2014-2018.

10. Podj^cie uchwaly w spra\vie ustalenia zasad wynajmowania lokali \\ychodzacych w
sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Daszyna.

11. Podj^cie uchwaly w sprawie okreslenia \vzorow formularzy zawierajaj^ych dane
dotycz^ce podmJotu i przedmiotu opodatkowania niezb^dne do wymiaru i poboru
podatku od nieruchomosci, rolnego i lesnego.

12. Odpo\viedzi na zapytania i wolne \\Tiioski.
13. Przyj^cie protokohi z poprzedniej sesji.
14. Sprawy rozne.
15. Zakonczenie obrad.

Ad.3,

Przewodniczacy Rady udzielil glosu przybylym na sesj? mieszkancom Karkoszek.
Pan Cieslak Stefan powiedzial, ze przyszli w sprawie drogi JabJonna. Droga jest praktycznie
nie przejezdne. Nawet karetka pogotowia nie chce wjechac bo sa_tak duze dziury w drodze.
Mieszkancy bardzo prosz^ o uwzgl^dnienie w przyszlorocznym budzecie srodkow na remont
drog.
Woit powiedzial. ze jest procedowany projekt o modernizacj^ drog na terenie Gminy
Daszyna. W ramach tego projektu jest rowniez ujeta do przebudo\v}'r droga przez Jabionna_.
Jest to droga z najstarsza^ nawierzclimX asfalto\\a^ i wyniaga przebudowy. Jak tylko gmina
otiz^ona informacje o przyznaniu dofinansowania na pewno droga przez Jabtonna b^dzie
\vykonana.
Pan Zielinski -mieszkaniec Karkoszek po\viedzial, ze Wojt zapewnia, ze b^dzie to v\ykonane,
ale co na to Rada. Czy rowuiez to popiera?
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Przewodniczacy Rady powiedzial, ze jest zlozony wniosek o dofinansowanie przebudowy
drag i jak tylko uzyska pozytywna, akceptacj? to Rada rowniez b?dzie za przebudowa_ drogi.
Pan Cieslak zglosil jeszcze brak oswietlenia ulicznego w Karkoszkach. Jest to odcinek gdzie
znajduj^. si? cztery zabudowania i nie ma zadnej lampy ulicznej. Jezeli byly by w budzecie
jakies srodki to prosba mieszkancow o zalozenie oswietlenia ulicznego.
Przewodniczacy Rady powiedzial. ze jak b?dzie kolejny projekt na montaz lamp z ognivvami
fotowoltaicznymi na pewno ta cz?sc Karkoszek zostanie uwzgl?dniona.
Radna J.Cichoriska zapytala kiedy bedzie naprawiona droga od krzyza AV strong Karkoszek?
Radny M.Szymanski zapytal czy podj?to juz jakies kroki w sprawie przydomowych
oczyszczalni sciekow w Opiesinie, ktore byly ostatnio dose medialne.
Radny T.Pvmny prz%rpomnial, ze byi poruszany temat gospodarki finansowej PGK Daszyna.
Mial bye opracowany i przedstawiony radnym rachunek ekonomiczny spolki. Czy zostalo to
opracowane.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze zwrocila si^ do niego mieszkanka MiroszeAvic o
interwencj^ w sprawie remontu drogi gminnej w kierunku Siedlca, ktora jest w bardzo zlym
stanie, Radny zapytal czy mozna obj^.6 zwirowaniem tq, drog?. Droga w znaczqcy sposob
skraca dojazd do L^czycy, zwtaszcza osobom, ktore dojezdzaja^ do pracy.
Radny J.Kinski przypomnial o koniecznosci remontu drogi przez Nowy Mazew.
Radny RPabrowski poruszsrl kwestie gabinetu stomatologicznego wDasz>oiie. Dotarl do
dwoch roznych wypowiedzi Wojta na ten temat. Wpierwszej swej wypowiedzi Wojt
stwierdzft, ze bedzie to pierwszy wPolsce gabinet stomatologiczny w szkole. Glownie dla
dzieci szkolnych ,a mieszkancy b^d^. przyjmowani dodatkowo. Podobno telewizja
\vydzwaniala do Pani Stomatolog dopytuja_c jakto zrobila., ze powstal taki gabinet. W drugiej
wypowdedzi Wojt juz mowi inaczej, ze bedzie to gabinet stomatologiczny w Centrum
Sportowo Rehabilitacyjnym dla mieszkancow . Nasuwa si? pytanie, dla kogo tak naprawd?
powstal ten gabinet.

Ad.4
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mi?dz>'sesyjnej stanowiq.ee zalapznik do
protokolu.
Wojt stwierdzi}, ze przydomowe oczyszczalnie w Opiesinie staly si? medialne. W dniu
nagrania programu byl obecny wykona^vca, ktory jest w Opiesinie rowniez w dniu
dzisiejszym i podjal dzialania w kierunku wymiany pomp. Jest problem z odbudowa, flory
bakterjjnej, co powoduje w\dzielania si? fetoru. Do oczyszczalni trafialy \vie_ksze odpady
typu maszynki po goleniu, szrnaty. To blokowalo pompy. Mieszkancy twierdz^ ze nie byli
przeszkoleni w zakresie obslugi oczyszczalni. Wykonawca przedstawil podpisane
oswiadczenia, ze zapoznali si? z zasadami obslugi. Mozliwe, ze nie byli swiadomi, co
podpisujq.
Na obrady sesji przybyli radni: M.Bawej i I.Zawdzka. Obecnych 15 radnych.

Ad.5
Komisja Rozwoju Spdeczno-Gospodarczego przedsta\vila protoko-1 z dnla 4 listopada 2015 r.
z tematem; Zapoznanie si? i ocena funkcjonowania kotlowni komunalnych, w tym
zaopatrzenie w paliwo.
Przewodniczacy zapytai czy komisja ustalila koszt zuzytego gazu do kotlo\vni?
Radnv J.Kinski odpowiedzial, ze komisja nie otrzymala takich danych.
Radny T.Dynmy zapytal czy Komisja przeliczyla ile og&tem zuzyto gazu.
Radnv J.Kinski odpowiedzial, ze takich danych ro\vniez komisja nie otrzymala. Z inforraacji
otrzymanych od Pana Fabijanczyka wynika, ze ogrzewanie gazem jest tansze niz slom%
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Koszty ogrzewania slorna sa_ wyzsze z powodu kosztow zatrudnienia obshigi. Przy
ogrzewaniu gazowym odchodza^ koszty zatrudnienia.
Komisja Rewizyjna odczytala protokol z dtria 16 pazdziernika 2015 r. z tematem:
,,Szczegolowa analiza wykonania inwestycji w ramacli projektu pn. ,}Uporzajdkowanie
gospodarki wodno-sciekowej na terenie gminy Daszyna poprzez budow$ systemu kanalizacji
zagrodowej-przydomowe oczyszczalnie sciekow oraz systemu zaopatrzenia w wod?"
Radny H.Dabrowski zapytal jak przedstawia si$ sprawa drugiego przyla_cza gazowego dla
Pana Gawronskiego.
Wojtodpowiedzial, ze sprawa jest w sa_dzie.
Radny T.Dymny zapytal czy Pan Gawroriski wplacil 5000 zl za przyl^cze gazowe.
Wojt odpowiedziat ze czeka na rozstrzygni^cie sa_du,
Przewodniczacy powiedzial^ ze jezeli Pan Gawronski nie dokonal wpfaty 5000 zla za
przyla_cze nie powinien miec dostarczanego gazu.
Komisja Socjalno-Bytowa odczytala protokol z dnia 31 sierpnia 2015 r. z tematem:
,,Przygotowanie placowek oswiatowych do nowego roku szkolnego 2015/2016 oraz z dnia
11 wrzesnia 2015 r. z tematem: ,,Analiza arkuszy organizacyjnych szkot i oddzialow
przedszkolnych na rok szkolny 2015/2016".
Komisja we wniosku konco\vym protokolu stwierdzila, ze nie udost^pniono jej dokumentow
szkol publicznych na terenie Gminy Daszyna. Chodzilo o infonnacje, ktore sq.powszechnie
znane, ktore wiele szkoi umieszcza na swoich strona internetowych. W Gminie Daszyna
takie informacje s^ utajnione.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze sprawa jest bulwersuj^ca. Komisja otrzymala dokunienty3 w
ktorj'ch zostaly zakryte dane o nauczycielach i ilosci godzin. Sa_to szkoty publiczne i takie
dane powinny bye jawne. Radny przytoczyl wyrok sa^du w podobnej sprawie. Rozstrzygniecie
sa_du bylo takie, ze dane zawarte w arkuszach organizacyjnych szkol mogq. bye udostepnione
komisji. Zdaniem radnego najdziwniejsze jest to, ze zaz}'to si^ to po raz pienvszy.
W poprzednich latach komisje zawsze otrzymywaty pelne dane z arkuszy organizacyjnych.
Sekretarz powiedzial, ze udost^pniono kornisji arkusze z danymi o ogolnej ilosci godzin w
tym godzin ponadwyrniarowych oraz ilosci etatow. Zakryto imiona i nazwiska nauczycieli
oraz ilosci godzin dla poszczegolnych nauczycieli.
Radny J.Kinski zapytal sekretarza czy te dane sa_ utajnione.
Sekretarz powiedzJat, ze komisja nie posiada informacji na temat k\valifikacji nauczycieli
wi$c me ma mozliwosci wnikania w przydzial godzin. Z otrzyman)'ch materialow komisja
mogta \vywnioskowac to co nalezy do jej kompetencji
Radny T.Dymny stwierdzil, ze nie udost^pniono danych dotycz^cych jakiego przedmiotu
uczy dany nauczyciel i ile ma godzin. Na przykiad na stronie bip szkory w Topoli
Krolewskiej takie dane s^ opublikowane. Co moze swiadczyc, ze nie sq. tajne.
Sekretarz Gminy stwierdzil, ze z danych zawartych w arkuszach mozna wyliczyc ile zarabia
dany nauczycie, a te dane 53. juz tajne.
Radny J.Kinski zglosil \vniosek, aby w przyszlosci udost^pniono Komisji wymagane dane.
Sekretarz powiedzia-1, ze arkusze organizacyjne szkol prz^'gotowuj^ dyrektorzy szkol wi?c w
przjrszrym roku Komisja zaprosi dyrektorow, abjr przedsta\vili arkusze organizacyjne szkol.
Radny H.Dabrowski zglosil wniosek, aby Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila na pismie
zastrzezenia w sprawie ograniczenia dost^pu do danych z zajdamem aby Sekretarz
odpowiedzial na pismie na jakiej podstawie odmowil udostepnienia danych z arkusz}'
organizacyjnych szkol. Odpowiedz Sekretarza zostanie przeslana do Rzecznika Ochrony
Danych Osobowych z zapytaniem czy bylo to shaszne dzialanie.
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Przewodniczacv oglosil 15 minutowa przerw? w obradacb sesji.
Wznowiono obrady po przerwie. Obecnych na sali 15 radnych tj.100%.

Ad.6
Skarbnik Grniny przedstawila proponowarje zmiany w budzecie gminy Daszyna na 2015 r.
Proponowane zmiany dotycza^ zmniejszenia i zwi?kszenia po stronie dochodow i wydatkow.
Ogotem nie ulegaja_zmJanie dochody i wydatki.
Tabela nr 1, zmiany w dochodach to urealnienie dochodow tarn gdzie wiadomo, ze nie b?dzie
wykonania lub b?dzie wyzsze niz zakladano.
Tabela r 2, wydatki rowniez nie ulegaja^ ogolnie zmianie, a jedynie 33. przesuni?cia mi?dzy
rozdzialami.
Zapis okreslaja_cy limity zobowia_zan z tytulu pozyczek jest niezb?dny do podpisania
stosownych umow, conastajpi w roku 2015, a pienia_dze wpfynq. do budzetu w roku 2016.
Radny HJOabrowski zglosil wniosek o wykreslenie z uchwary § 3. Co mozna zrobic z
budzetem okresla ustawa o finansach publicznych. Artykul 211 w/w ustawy stanowi, ze
budzet jest rocznym planem dochodow, \vydatkow, przychodow i rozchodow. Budzet jest
uchwalany na dany rok budzetowy, a rok budzetowy to rok kalendarzo^vy. Zapisem paragrafu
3 probujesi^ lamacprawo. Wartykule 212 jest zapis5ze limit zobowiazan \vpisuje si^przy
uchwalaniu budzetu. Jak b^dzie uchwalany budzet na 2016 rok be^dzie ten limit wpisany.
Jezeli Rada \vyrazi zgod§ na zapis paragrafu 3 to godzi si$ na powi^kszenie dlugu gminy o
kolejne 2.000.000 zl. Zdaniem radnego te dzialania maja na celu scedowanie na Rad?
odpo\viedzialnosci za finanse gminy. Radny b^dajc w RIO w Lodzi styszal st\\ierdzenie
Prezesa, ze w Daszynie Rada wszystko przeglosuje Wqjtowi i tak si§ dzieje. Radny posiada
informacje, ze NSA utrzymal w mocy wyrok, w ktorym sa_ okreslone konsekwencje dla Rad}^
w sensie przej^cia odpowiedzialnosci za to co dzieje si? w gminie. Rady poprosil
Przewodnicza.cegO-, aby po otrzymanin tego w^Toku uwzglednil w obradach sesji punkt na
analiz? tresci \vyroku z udziatem radcy prawnego.
Skarbnik Gminv stwierdzila, ze zapisy oma\vianej uchwaly sa^zgodne z obowiaj2uja_cym
prawem. To, zejestmowaoroku20l6 \\adac., bo jest taki zapis wuchwale. Umowana
pozyczke b^dzie podpisana wroku20155 apienia^dze gminaotrzyma wroku2016. Dlatego
jest zapis w takie fornrie.
Wojt powiedzial. ze skoro Fundusz zgadza si^ na przyznanie gminie pozyczki umarzalnej w
50% to rmlezy z takiej oferty skorzystac. Wiadomo, ze takich spraw nie zalatwia si^ z dnia na
dzien. Inwestycja gazowa jest realizowana i gmina musi miec srodki na zajdacenie za
wykonane prace.
W przypadku pozyczki w ramach programu LEMUR gmina ubiegala si^ o pozyczk? przez
trzy lata. W tym roku sprawa zostala poz3rt}rwnie rozpatrzona. W momencie uchwalania
budzetu na 2015 rok nie bylo wiadomo, ze takie pozyczki gminie zostana_ prz)'znane. Dlatego
nie mozna bylo wczesniej wpisac do budzetu. Przedstawone zmiany do budzetu w zaden
sposob nie maja. na ceJu scedowanie na rade odpowiedzialnosci za budzet. Pozyczka z
WFOSiGW byla w czerwcu, a pozyczka z NFOSiGW poja\vila si? w ostatnich dniach.
Sprawa tej pozyczki byla procedowana na poprzedniej sesji. Wi?c nie sa_ to spra\vy, ktore
poja\vity si? nagle. Na szczeblu centralnym nast?puja_ zmiany i w przysztym roku mogq.
przecia^gac si? procedowania o pozyczki. Najgorszym rozwiazaniem dla gminy moze bye
sytuacja nie otrzymania tej po pozyczki. Jezeli chodzi o kwestie zgodnosci z prawem to
omawiana uchwala, jak juz wspomniala Pani Skarbnik jest zgodna z prawem.
Radny T.Dymny st\vierdzil, ze z wypowiedzi Wojta \vynika, ze prace przy budowie
gazocia^gu zostaly juz \vykonane, a wykonawca czeka na wyplat^. srodkow.
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Czy oznacza to, ze Wojt zacia_gnal zobowiazania wobec wykonawcy, a nie mial
zagwarantowanych srodkow na zaplat^.
Wojt odpowiedziat ze bylo zabezpieczenie finansowe poniewaz ta uchwala byta w czerwcu i
WFOSiGW gwarantowal nam przyznanie pozyczki
Radny T.Dymny zap>1:ai czy wczesniejsza uchwaia byla odrzucona przez RIO w Lodzi?
Wojt odpowiedziaj ze RIO wczesniej odrzucaio uchwal? z uwagi na kwestie zwiajzane z
odrzuceniem uchwaly o WPF-ie. Po wyroku sâ du korzystnego dla Gminy Daszyna RIO nie
odrzuca uchwal o WPF-ie i dlatego ponownle procedujemy nad uchwaia^.
Ale to nie jest kwestia odrzucenia uchwafy poniewaz gmina ma przyznana^ pozyczk^ z
WGSIGW jest tylko kvvestia kompletowania wymaganej dokumentacji.
Radny T.Dyninv stwierdzil ,ze na poprzedniej sesji zadluzenie gminy bylo na poziomie
18.882.50z zl. Do konca 2030 roku gmina b^dzie musiala zaplacic odsetki plus dzierzawa ze
sprzedazy zwrotnej w kwocie 6.260.519 zl. 83. to pieni^dze wyrzucone wbJoto. Zadhizenie
gminy \v3oiosi okoto 19.000.000 zl. W dniu dzisiejszym znowu podejmowana jest proba
kolejnego zadliizania grmrry. Trzeba temu wreszcie po%viedziec STOP!.
Radn}' zapytal, ile gmina uzyskala dochodow do budzeta gmin3r z tytulu przylapzy gazowych?
Wojt powiedzial, ze jest to kwota okolo 80.000 zl.
Radny T.Dymny st\^erdzil, ze w budzecie roku 2013 bylo planowane dochody z tytuhi
eksploatacji przyl^czy gazowych wwysokosci 1.300.000 zl
Radn3r stwierdzil, ze grupa radnych maja^ca \viekszosc w radzie razem z Wojtem pcha gmine.
w przepasc . Radny przytoczyl przyklad gminy Ostro\vice be.d^cej najbardziej zadluzona
gmina w Polsce. Stwierdzil, ze niewiele brakuje ,a by do takiego stanu doprowadzic gmin^
Daszyna.
Wojt po\viedzial, ze pozyczka w ramach programu LEMUR, jak j uz bylo mowione na
poprzedniej sesji jest na pokrycie \yydatkowjuz poniesionych zwiazanych z halq. sportow^ w
Daszynie. Poz>rczka ta w 50% jest umarzalna. Jezeli chodzi o inwestycje gazowa to dobiega
juz konca. Zakladany.efekt zostal osi^-gni^t}'. Coraz wi^cej mieszkancow z Daszyn>r

przychodzi do gmin3r i pyta o mozliwosc podlajczenia do sieci gazowej. Wiec dziwi
stanoAvisko radnego przeciw realizacji tej inwestycji.
Bardzo wazne jest aby doprowadzic do konca inwestycje, ktore zostaly rozpocz^te . Wojt
bierze pema odpowiedzialnosc za realizacj^ tych inwestycji.
Radnv T.Dvmny sUvierdzil, ze nie jest przeci\vny inwestycji gazowej, ale zawsze trzeba
zachowac rozsa^dek. Brni^cie za wszelk^. cen^ w zwi^kszanie zadhizenia moze doprowadzic
do znikni^cia gminy Dasz^'na z mapy administracyjnej Polski.
Radnv H.Dabrowski stA^erdzil, ze Wojt mowil o spi^ciu budzetu gminy. Rada nie ma nadal
zadnej \viedzy na temat projektu budzetu na 2016 rok a juz ma glosowac nad zaci^ganiem
pozyczek na 2016 rok.
Radny pono^vil wniosek o wykreslenie z projektu uchwary paragrafu 3.
Radny T.Dymny zglosil wniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego.
Radnv J.Kinski stwierdzit, ze jak przystej)owano do planow budo\\ gazocia_gu przez
Daszyne mialo bye 70 chetnych do podla^czenia, Pozniej jak linia zostala \vybudowana
mo\s4ono JLIZ o 30 zainteresowanych . Ostatecznie umow3'podpisalo 5 mieszkancow.
W takiej sytuacji gdzie nie ma zainteresowania podl^czeniami pozostaje jedno rozwiazanie,
sprzedac gazoci^g. Kiedy gmina moze sprzedac gazoci^g firrnie zewnetrznej. Zajakq. k\vot^
mozna sprzedac gazociq.g, aby splacic wszelkie zadhizenie gminy. Moze lepiej oplaci si?
sprzedac i \yybrna_c z dhigow, ale wowczas nie bytoby gazu. Nalet w miar? rozs^dku dojsc do
porozumienia. Nalezy rozwazyc uwagi Kolegi Tadzia, Kolegi Henia i propozycje Wojta.
Inwestujemy kolejne miliony w gazocia_g, ale nie b^dzie to stracone , bo jest to majqtek
gmirjy, ktory mozemy sprzedac.
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Wojt powiedziat, ze jezeli jest taka wola Rady to mozna taki temat podja_c za trzy lata.
Jezeli Rada wyraza taka wole to Wojt moze rozpocza^c rozmowy z podmiotami
zainteresowanymi tak^. transakcja_.
Inwesrycja gazowa zostal podjeta z uwagi na duz% ilosc deklaracji chetnych do podla^czenia
si? do gazu. Niestety jak doszio do sfinalizowania zawarcia umow z gmina i dokonanie
vyymaganej kwoty pozostalo 5 mieszkancow Daszyny.
Zainteresowanie gazociqgiem jest ze strony firm. Na przyklad Gmina L?czyca rozwaza
kwestie podJa_czenia Szkoly w Topoli Krolewskiej pod gazocia£ od strony Gminy Daszyna.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze w takiej sytuacji widac, ze gmina ma zabezpieczenie na
zadluzenie w postaci gazociqgu, ktory b?dzie rnogla sprzedac i spfacic dhigi.
Wojt powiedziaj;, ze jezeli b^dzie wola Rady taka transakcje b^dzie mozna przeprowadzic za
trzy lata.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze w przypadku niektor>'ch inwestycji Wojt chcia^ wyjsc poza
standard. Takim przykladem moze bye dach na hali sportOAvej w Daszynie. Ten dach
kosztowal 1000.000 zt, a mozna byio zalozyc dach za duzo mniejsze pieniajize i tez hala by
funkcjonowala. Na dobr^, sprawg to tego milionowego dachu nawet dobrze me widac bo jest
od strony zachodniej.
Radny podkreslil, ze cenne sa_ uwagi Kolegi Tadeusza i Kolegi Henryka co do zadhizenia
gminy, ale mamy zabezpieczenie w postaci maja_tku gminy takiego jak gazocia_g.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze Wojt w swojej wczesniejszej wypowiedzi nawi^zal do
sprzedazy budynku po GOK-u. Nalezy nadniienic, ze Wojt chcial sprzedac ten obiekt na
pijalnie, co na pewno me ma nic wspolnego z kulrura. Mieszkancy na zebraniu wiejskim
zobo\via^zali Wojta do uruchomienia dzialalnosci kulturalnej tego budynku. Do Wojta nalezy
uruchorniem'e dzialalnosci kulturalnej w tym budynku.
Radny H.Dabrowski st\vierdzil, ze Wojt postuguje si? pojepiami handel gazem, przesyi
gazenxZaplatanie z PGK Daszyna jest bardzo zawife. Nawet Wojt nie \vykonuje uchwal.
Radny stAvierdzil, ze paragraf 3 uchwaty jest nie zgodny z prawein poniewaz dotyczy roku
201.6, a zmiany robione sa^do budzetu roku 2015.
Radny J.Kinski stwierdzil. Ze w t>rm momencie Rada ma wptyw na budzet. Rada powinna
miec informacj? ile zainwestowano srodkow w Daszynie, a ile gmina moze uzyskac ze
sprzedazy . trzeba zrobic bilans wydatkow i zyskow.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze to nie ma nic wspolnego z przysziorocznym budzetem.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze obecnie gazoci^g nie przynosi zyskow dla gminy. Pytanie czy
bejdzie ktos chetny kupic cos, co nie przynosi dochodow.
Wojt powiedzial, ze jezeli chodzi o optacamosc gazocia^u to w ostatnich dniach podta_czyla
si? szkota i Urzaji Gminy w Witonii. Oplacalnosc na ta chwile jest pozytywna.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie wniosek radnego H.DaJ3rowskiego o \vykreslenie z
projektu uchwaly Nr XXI/98/2015 paragraf 3.
Wynik gtosowania:
Za 7
Przeciw 8
Wstrzymujq.ce 0
Wniosek zostat odrzucony.
Przewodnicza_cy poddat pod giosowanie \\niosek radnego T.Dymnego o przeprowadzenie
gtosowania imiennego.
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Wyirik glosowania:
Za 7
Przeciw 7
Wstrzymujq.ee 1
Wniosek odrzucono.
Przewodniczacy poddai pod giosowanie uchwal? NrXXI/98/2015 w sprawie zmian do
budzetu Gminy Daszyna na rok 2015.
Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 6
Wstrzymujajce 1
Uchwal^ przyjeto wiekszosci^. glosow.

Ad.7
Przewodniczacy otworzyl dyskusje nad projektem uchwaJy w sprawie zaci^gniecia pozyczki
na cele inwestycyjne.
Radny ELDabrowski stwierdzil, ze dyskusja na ten temat odbyla si§ juz w poprzednim
punkcie.
Zakonczono dyskusje.
Przewodniczacy odczytaJ: uchwal^ Nr XXI/99/2015 w sprawie zaci^gni^cia pozyczki na cele
inwestycyjne i poddal pod gtosowanie.
Wynik byl nastepujXcy:
Za 8
Przeciw 5
Wstrzymujape 2
Uchwal? przyjeto \vi^kszoscia_ glosow
Wojt zapytal o stanowisko Rady w spra^vie sptacenia zobowiajzan srodkami ze sprzedazy
gazoci^gu, ktora moze nastapic za trzy lata. Jezeli b^dzie wola Rady Wojt moze juz
rozpoczap rozmowy z potencjalnymi zainteresowanymi.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze bylo by to zbyt tatwe, aby Wojt trzy lata wczesniej juz
rozpocz3'nal rozmo\vy w sprawie zbycia majatku gminy w postaci gazociqgu.
W roka 2008 zadluzenie gminy wynosilo 1380.000 zl. Jak zostal Pan. Wojtem szybko zaczaj
realizacje bardzo kosztownych inwestycji i obecnie zadluzenie gminy to okolo 21.000.000 zl.
Gdyby Wojt nie mial przegtosowanych 2000.000 zl pozj'czki mogla by jut rozpoczajc si^
katastrofa gminy.
Radny J.Kinski ponovvnie przytoczyl brak gospodarnosci na przykiadzie dachu na hali w
Daszynie,. Stwierdzil, ze wydatki po\vinny bye kontrolowane.
Radny T.Dvmny stwierdzil, ze hala wDaszynie jest \vido\viskowo-sportowa. Hala jest
piekna, dach pi^kny i drogi, ale brakuje mozliwosci wykorzystanie hali na wi^ksze
rozgry\vki. Mankamentem jest mala ilosc miejsc siedzaj^ych. Jaka_ imprez^ mozna
zorganizowac na hali z 50 miejscami na widowni.

Ad,8
Przewodniczacy otvvorzyt dyskusj? nad uchwal^ w spra\vie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania pizestrzennego fragmentu obr^b PGR Opiesin
Radny H.Dabrowski zapytal ile kosztowal zmiana planu zagospodarowani przestrzennego dla
obrebu PGR Opiesin?
W6jt powiedzial, ze nie pami^ta, ale w sprawach roznych b^dzie przedstawione .
Zakonczono dyskusj?.
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Obrady sesji opuscil radny J.Kinski. Obecnych na sali 14 radnych.
Przewodniczacy odczytal uchwale. nr XXI/100/2015 w sprawie uchwalenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obreb PGR Opiesin i poddai pod
gfosowanie.
Wynik glosowania:
Za 14
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0

Ad,9
Przewodniczacy poprosil Komisje Socjalno-Bytowa o odczytanie protokolu z posiedzenia, na
ktoryrn analizowano projekty uchwal w spra\vie wprowadzenia zmian w Uchwale Nr
L/328/2014 Rady Gminy w Daszynie w sprawie przyj?cia Wielolemiego Programu
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Daszyna na lata 2014-2018
i w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wychodzajsych w sklad mieszkaniowego
zasobu Gminy Daszyna.
Na obrady sesji powrocil radny J.Kinski. Obecnych 15 radnych.
Radnv H.Dabrowski stwierdzil, ze generalnie uchwala ta ma zmierzac do przekwalifikowania
lokali komunalnych na socjalne i to tylko lokale bez termomodernizacji ze stropodachem.
Dlaczego te lokale ?Dlaczego jest tylko pojecie stropodachu.
Lokal socjalny przyznaje si? dla osob najubozszych. Jak to si? ma do ustalenia tak wysokiego
kryterium dochodowego.
Sekretarz odpowiedzial. ze podobno pojecie stropodach obejmuje zarowno strop jak i dach.
Jezeli chodzi o ustalenie kryterium dochodowego przy lokalach socjalnj'ch nigdzie nie ma
wskazanej gornej granicy.
Dlatego wlasnie te lokale poniewaz sa_ piano wane do obj^cia termomodernizacja^. Chodzi o
te zapis3r dotycza_ce tych konkretnych budjmkow planowanych do termomodernizacji. W
budynkach, ktorejuz byly obj§te termomodernizacji kryteria pozostaja^bez zmian. Zmieniane
sâ  kryteria tylko dla budynkow planowanych do termomodernizacji.
Radny H.Dabrowski zapytal jakim systemem s .̂ weryfikowane dochody lokatorow?
Sekretarz poinformowala, ze lokatorzy podaj% dochody przy podpisywaniu umowy najmu i sâ
zobowiaj^ani do po\viadamiania w prz^^padku zmiany.
Radny H.Dabrowski zapytal o zasady powolywania i dzialalnosci Komisji Mieszkaniowq..
Sekretarz odpo\viedzial, ze jest to komisja dziaJaj^ca spolecznie. W dokumentach gminy jest
zapis., ze funkcje tej komisji b^dzie sprawowala Komisja Socjalno-B^'towa maja_ca w swoim
zakresie dzialania sprawy socjalne i gospodarki lokalowej
Radny T.Dymny stwierdzil, ze przyjmuja_c ten zapis to osoba majajsa wysoki dochod moze
uzyskac lokal socjalny. Takie budynki zostana^zmodemizowane i pozniej b^dzie mozna
sprzedawac bo koszty wynajmu b?da_ bardzo wysokie i nie kazdy b^dzie w stanie
wynajmowac. B^da^dla ludzi bogatych.
Sekretarz powiedzial, ze zapisy, ktore teraz sa_ \vprowadzane maja na celu dokonanie
modernizacji tych budynko\v. Po modernizacji ten zapis b?dzie martwy. W tych budynkach
nikt nowy nie otrzyma lokalu.
Radnv H.Dabrowski zapytal na jakiej zasadzie zostalo wytypowanych tych 16 budynkow.
Sekretarz powiedzial, ze na zasadzie dochodu.
Zakoiiczono dyskusj?.
Przewodniczacy odcz^l uchwal? Nr XXI/101/2015 w sprawie zmiany w Uchwale Nr
L/328/2014 Rady Gminy wDaszynie z dnia24 lipca 2014 r. w sprawie przyjejcia
Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Daszyna na lata
2014-2018 i poddal pod glosowanie.
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Wynik gtosowania :
Za 10
Przeciw 2
Wstrzymuja_cy 2
Uchwal§ przyj^to wi^kszosci^ glosow.

Ad.10
Przewodniczacy otworzyl dyskusj? w ternacie uchwaiy w sprawie wprowadzenia zmian w
uchwaIenrX/41/2011 rady Gminy wDaszyniezdnia 13 czenvca2011 r. w sprawie ustalenia
zasad wynajmowania lokali wchodza_cycb w skJad mieszkaniowego zasobu Gminy Daszyna.
Radny RDabrowski zapytal cz>f jest program dofinansowania termomodernizacji tego typu
obiektow i czy gmina posiada srodki na wklad wJasny.
Woft powiedziaj ze jest przewidywane ogfoszenie naboru wnioskow na dofinansowanie
modernizacji tego typu budynkow. Czekamy na ogfoszenie naboru i w mi$dzy czasie
przygotowujemy wymagane dokumenty. Sprawa srodkow be.dzie analizowana,
Radny J.Rinski st\\aerdzil, ze to bardzo dobrze, ze sa, przygotovo^vane dokumenty do
sktadania wniosku o dofinansowanie tennomodemizacji , ale moze by tak rozpoczaj6
przygotowywania dokumentacji \vymaganej do wniosku na dofinansowanie budowy drog.
Jak oglosza_ nabor \\Tiiosk6w dopiero b^dzie robiona aktualizacja szerokosci i dlugosci drog.
Znowu rada b?dzie postawona pod scina, ze szybko trzeba podejmowac uchwaty bo krotki
termin. Moze rowniez dokumentacja na drogi niogla bye przygotowana odpoxviednio
wczesniej i czekala na nabor wnioskow.
Radny T.Dyrnny powiedzial, zeby nie bylo takiej sj'tiiacji, ze b^dzie dokumentacja , a nie
b^dzie pieni^dzy i dokumentacjatrafi do archi\vum.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy odczytal uchwaiy Nr XXI/102/2015 w sprawie "wprowadzenia zmian w
uchwalenrX/41/2011 rady Gminy w Daszynie z dnia 13 czerwca2011 r. w sprawie ustalenia
zasad \vynajmowania lokali wchodzapych w sktad mieszkaniowego zasobu Grniny Daszyna i
poddal pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 2
Wstrzymuja^ce 3
Uchwa}§ przyj^to wi^kszosci

Ad.ll
Przewodniczacy poprosii Sekretarza o \vprowadzenie w temat formularzy podatkowych.
Sekretarz poinformowa];, ze w z\viazku ze zmianami w ustalaniu podatkow, zmianach w
uchwata podatkovs^ch, zmianach w ustawach musi nastapic aktualizacja formularz}'
deklaracji i informacji podatkowych. W stosunku do poprzednich formularzy zmieniajX si?
zapisy wynikajq.ce z pow^'zszego i uktad graficzny.
Przewo dniczacy odcz>4al tresc uchwafy NrXXI/1 03/2015 w sprawie okreslenia wzorow
formularzy zawieraja^cych o^ne dotyczape podmiotu i przedmiotu opodatkowania niezb^dne
do wymiaru i poboru podatku od nierachomosci, rolnego i lesnego i poddal uchwaiy pod
gtosowanie.
Wynik gtosowania:
Za 14
Przeciw 0
WsttzymuJ3.ce 0
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Ad. 12

Wojt udzieliJ odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcie 3:
17 Sprawa braku lamp ulicznych w Karkoszkach. Jak be_dzie robiony nowy projekt na
rozmieszczenie lamp z ogniwami fotowoltaicznymi Karkoszki na pewno zostan^
uwzgle_dnione.
JDroga w Karkoszkach b$dzie uwzgl^dniona w bieza^cych naprawach drog.
2AV oczyszczalni sciekow w Opiesinie b^dzie wymiana pompy na dostosowana do pracy w
trudniejszych warunkach, Temat jest na biez^co monitorowany. Nie przyjemny zapach b^dzie
niwelowany poprzez utrzymanie wlasciwej flory bakteryjnej.
3/Bilans PGK Daszyna zostal przedlozony Komisji Rewizyjnej i jest do wglqdu w aktach
komisji.
4/Droga w strong Siedlca jest kwestia uzupemienia ubytkow. Jest to droga w niewielkim
stopniu wykorzystywana przez mieszkancow naszej gminy.
5/Drog? przez Mazewjest uj^ta we \vnioskudoRPOnamodemizacjedrog.
6/Jezeli chodzi o gabinet stomatologa to byta dodatkowa punktacja za objecie opieka_
stomatologiczna uczniow. Jednak gabinet jest dost^pny zarowno dla uczniow jak i dla
mieszkancow. Uczniowie korzystaja_ w ramach profilaktyki.
Radny J.Kinski zapytal czy ktos potwierdzal, ze b^dzie to gabinet stomatologiczny. Czy byto
takie potwierdzenie dokonane przez gmin^. Czy ktos przyzna si§ do takiego kiamstwa, jezeli
miaJo to miejsce.
Wqjt po\viedziat, ze ubieganie si^ o kontrakt byto na ogolnych zasadach, Ze strony gminy
bylaPromesa na udostejpnienie gabinetu .
Sotrys J.G^siorovicz zapytal czy b^dzie naprawiona droga Zielenmiew-Opiesin. Czj' b^dzie
\vykonane zabezpieczenie zakre_tu tuz nad rowem \ Zagrobkach.
Wojt odpo \viedzial, ze sprawa bejdzie zalatwiona.

Ad.13
Radny T.Dymny zglosil wniosek o uzupelnienie protokohi z poprzedniej sesji o szczegofy
jego wypowiedzi dotycza_ce kwot zadtuzenia gminy.
Przewodniczacy odpowiedzial, ze protokoi b^dzie uzupelniony i przediozony Radzie na
najblizszej sesji.

Ad.14
Sekretarz w odpowiedzi na pytanie radnego H.Dabrowskiego poinformowal, ze koszt zmiany
planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla fragmentu Opiesin kosztowal 5000 zi.
Radny H.Dabro\\ski po™edziai; ze nie chodzilo o ku'ot^ z umowy z planista ale o wszelkie
koszty z tym zwi^zane typu mapy, kserokopia i wszelkie pozostale zwiazane z tâ  zmiany.
Sekretarz powiedziat ze na chwile obecna nie d>'sponuje wszystkimi danymi.
Wojt wystajnl z \vnioskiem do Rady Gminy o podj^cie uchwary upowazniajajc:ej Wojta do
podpisania weksla in bianco do pozyczki LEMUR, ktora byla procedowana na poprzedniej
sesji. W dniu dzisiejszym przeslano pismo z ktorego wjTiika, ze musi bye dolapzona do
dokurnentacji ro\vniez taka uchwala.
Radny J.Kinski stwierdzit, ze nie ma sensu z\voly\vac kolejnej sesji aby podja^c taka^ uchwal?.
Jest jednak warunek, ze Wojt \\y\viaze si^ z danej obietnicy, ze z tych pieni^dzj' odda
pieniajdze zdj^te z drog.
Radny H.Dabrowski po^viedzial, ze zal^cznikiem do protokohi z dzisiejszej sesji ma bye
wydruk meila przestanego do Urz^du w dniu dzisiejszym, z ktorego wynika koniecznosc
podj^ciatej uchwaty.
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Przewo dniczacy poddal pod glosowanie poszerzenie porzajdku obrad o punkt 15 Podje.cie
uchwary \ sprawie upowaznienia Wqjta Gminy do ustanowienia zabezpieczenia pozyczki
zaciajmietej w latach 2015-2030 z NFOSiGW w ramach programu LEMUR-Energetyczne
budynki Uzytecznosci Publicznej na zadanie pn. ,,Budowa Sali sportowej w Daszynie" w
ramach przedsiewzie,cia pn. ,,Centrum Sportowo-Rehabilitacyjne wraz z hala^ sportowq. w
Daszynie" w postaci weksla wlasnego ,.,in bianco" .
Wynik glosowania:
Za 14
'Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0

Ad. 15
Przewodniczacy odczytal uchwale. Nr XXI/104/2015 w sprawie upowaznienia Wqjta Gminy
do ustanowienia zabezpieczenia pozyczki zaciaimie_tej w latach 2015-2030 z NFOS i GW w
ramach programu LEMUR-Energetyczne budynki Uzytecznosci Publicznej na zadanie pn.
^udowa Sali sportowej w Daszynie" w ramach przedsiewziecia pn. ̂ Centrum Sportowo-
Rehabilitacyjne wraz z hala_ sportowq. w Daszynie" w postaci weksla wtasnego Min bianco" .
Radny H.Dabrowski zglosil propozycje, aby w paragrafie 1 powolac si? na uchwal? podj^ta^
na poprzedniej sesji w spra\vie pozyczki w ramach programu LEMUR.
Przewodniczacy poddai uchwale. pod glosov.'anie. Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
WstrzymuJ3.ce 4
Uchwal? przyj^to wi^kszosci^. glosow.

Wojt porusz^y^ k\vestie zwi^zana z odmowa Komisji Rexvizyjnej opiniowania podan o
umorzenie lub odroczenie oplat za wod? co jest sprzeczne z obowi^zujq.ca uchwala,.
Przewodniczacy po\viedzial, ze w 2014 roku byla podjeta uchwata z ktorej wynika., ze
Komisja Rewizyjna opiniuje takie podania przed wydaniem decyzji Wqjta.
Radny H.Dabrowski stwierdzit, ze jak Komisja moze opiniowac podania, fctore sa_ skiadane do
PGK Daszyna. Z zawartego porozumienia wynika, ze Gmina przekazala adminastrowanie
wodocia£ow spolce wi?c Komisja Rewizyjna nie ma kompetencji do opiniowania podan
skladanych do spolki.
Seta-etarz wyjasnial, ze PGK jedynie administruje w sensie obstugi administracM'nej, a
podania na odraczanie lub umarzanie oplat za wode, nalez^ do kompetencji Wqjta i to Wojt
wydaje decyzje w tej sprawie. Rowniez dochodu z optat za \vod$ wprywaja^ do budzetu
gminy. Dlatego komisja poAvinna opiniowac podania.
Jezeli nie b^dzie opinii Komisji to Wojt bedzie zmuszony w>'dawac decyzje odmowne.
Na tym dyskusj? zakonczono.

Ad. 16
W z\via_zku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczacy zamknal XXI zwyczajna_ sesj?
Rady Gmiriy w Daszynie.

Protokolowala:

D.Kazmierczak PRZE


